



联系方式 / Contact

电 话: +86-514-87697077

邮 箱: IS-admissions@yzpc.edu.cn

官 网: <https://sie.yzpc.edu.cn/>

地 址: 中国江苏省扬州市邗江区翠岗路255号

Tel.+ 86-514-87697077

Email: IS-admissions@yzpc.edu.cn

Website: <https://sie.yzpc.edu.cn/>

Address: No. 255 Cuigang Road, Hanjiang
District, Yangzhou City, Jiangsu Province, China

扬州职业技术大学
YANGZHOU POLYTECHNIC UNIVERSITY



2026

来华留学生招生简章

Admission Guide for International Students 2026



Profile of YPU 学校简介

扬州职业技术大学是一所经教育部同意、江苏省人民政府批准，公办市属全日制本科层次职业院校，核心办学资质突出，是教育部高职高专人才培养工作水平评估优秀院校，国家发改委十四五“教育强国”推进工程储备院校，江苏省中国特色高水平高职学校。

学校秉持“开放办学”理念，与美国、加拿大、德国、英国、日本、韩国、新加坡等30多个国家及地区的近50所院校建立友好合作关系，入选教育部“中国-东盟双百职校强强合作旗舰计划”与“中国-东盟千校携手”特色项目，荣登“国际合作卓越高等职业学校（东部地区）”榜单，位列2025中国高职院校“国际化发展活力”百强榜第55名，获批江苏省“十四五”高校国际化品牌专业资助项目。

学校持续拓展与东盟国家、葡语系国家、非盟国家、中亚、南亚国家教育部门的合作，共建海外实习研修基地与文化中心，设立来华留学生项目，推进“中文+技能”国际化人才培养模式，开展汉语培训、技术技能培训和学历教育，开发具有国际影响力的职业教育标准，提供“入学-培养-升学/就业”全链条支持。通过营造多元、包容、开放的校园文化，学校正全方位、多层次推进职业教育国际化实现高质量、可持续发展。



Yangzhou Polytechnic University (YPU) is a public full-time higher vocational institution approved by the Ministry of Education of the People's Republic of China and the People's Government of Jiangsu Province. The university has been rated as an "Excellent" in the national evaluation of talent cultivation, selected as a reserve institution under China's 14th Five-Year Plan for building an education powerhouse, and recognized as a high-level vocational institution with Chinese characteristics in Jiangsu Province.

Embracing an open education philosophy, YPU has established collaborative partnerships with nearly 50 universities and institutions over 30 countries and regions, including the United States, Canada, Germany, the United Kingdom, Japan, South Korea, Singapore and so on. It has been selected for the China-ASEAN "Double Hundred" Vocational College Strong Collaboration Flagship Program and the China-ASEAN "Thousands of Schools Partnership" Initiative and has been recognized on the list of "Excellence in International Cooperation among Higher Vocational Colleges (Eastern Region)". The university ranks 55th in the 2025 "International Development Vitality" among "Top 100 Chinese Higher Vocational Colleges" list and was sponsored by the governmental funding for the Jiangsu Province "14th Five-Year Plan" University International Brand Specialty Development Project.

YPU continues to expand its cooperation with education authorities in ASEAN countries, Portuguese-speaking countries, African Union nations, as well as Central and South Asian regions. Together with international partners, the university has established overseas internship and training bases as well as cultural centers, launched programs for international students studying in China, and adopted an innovative "Chinese Language + Vocational Skills" model for international talent cultivation. The university provides Chinese language program, technical and vocational skills training and diploma programs with the purpose of developing globally influential vocational education standards. YPU also provides end-to-end support covering "admission-cultivation-further education/ employment" for students. By fostering a diverse, inclusive, and open culture, YPU is advancing the internationalization of vocational education comprehensively and multi-dimensionally toward high-quality and sustainable development.



► 招生类别与要求

◆ 1. 学历生

1. 非中国籍公民，申请人父母双方或一方为中国公民并定居在国外，本人出生即具有外国国籍，或申请人原为祖国大陆（内地）、香港、澳门和台湾居民，后移民国外获得外国国籍，应满足《教育部关于规范我高等学校接受国际学生有关工作的通知》（教外函【2020】12号）要求；

2. 身体健康，无违法犯罪记录，年满16周岁，不超过25周岁（截止申请当年8月31日，含当日）；

3. 申请当年8月31日前未满18周岁者，须提交《在华监护确认书》；

4. 具备高中毕业及以上学历（或具有同等学历），中英文以外文本的证书需提供中文或英文翻译件的公证件，文件公证件需由中国驻外国使领馆或外国驻华使领馆提供；应届高中毕业生由本人所在学校出具预计毕业证明原件，如录取，需在报到时携带高中毕业证书原件验证。



◆ 2. 语言生

1. 非中国籍公民，申请人父母双方或一方为中国公民并定居在国外，本人出生即具有外国国籍，或申请人原为祖国大陆（内地）、香港、澳门和台湾居民，后移民国外获得外国国籍，应满足《教育部关于规范我高等学校接受国际学生有关工作的通知》（教外函【2020】12号）要求；

2. 身体健康，无违法犯罪记录，年满16周岁，不超过30周岁（截止申请当年8月31日，含当日）；

3. 申请当年8月31日前未满18周岁者，须提交《在华监护确认书》。



► Programs and Requirements

◆ 1. Diploma Program

1. Applicants must be non-Chinese citizens. Those born with foreign nationality while one or both parents are Chinese citizens residing abroad, or those who originally held citizenship of Mainland China, Hong Kong, Macau, or Taiwan and later immigrated to obtain foreign nationality, must meet the requirements stipulated in the Notice of the Ministry of Education on Regulating the Enrollment of International Students by Higher Education Institutions.

2. Applicants must be in good health, have no criminal record, and be at least 16 but no older than 25 by August 31 of the application year (inclusive).

3. Applicants under 18 by August 31 of the application year must submit the document of Confirmation of Guardianship in China.

4. Applicants must hold a senior high school diploma or equivalent qualification. For certificates in languages other than Chinese or English, notarized Chinese or English translations are required. The notarization must be provided by a Chinese embassy or consulate abroad, or by a foreign embassy or consulate in China. Prospective high school graduates must submit an original expected graduation certificate issued by their current school. If admitted, original high school diploma must be presented.

◆ 2. Language Program

1. Applicants must be non-Chinese citizens. Those born with foreign nationality while one or both parents are Chinese citizens residing abroad, or those who originally held citizenship of Mainland China, Hong Kong, Macau, or Taiwan and later immigrated to obtain foreign nationality, must meet the requirements stipulated in the Notice of the Ministry of Education on Regulating the Enrollment of International Students by Higher Education Institutions.

2. Applicants must be in good health, have no criminal record, and be at least 16 but no older than 30 by August 31 of the application year (inclusive).

3. Applicants under 18 by August 31 of the application year must submit the document of Confirmation of Guardianship in China.

申请材料

序号	申请材料	备注
1	护照	原件扫描件
2	HSK4证书或学校组织的汉语水平测试证明（学历生）	原件扫描件（可选）
3	照片(护照尺寸)	电子版
4	资产证明	不少于3000美元或等值人民币
5	外国人体检表	原件扫描件
6	最终学历毕业证书/学位证书(学历生)	原件扫描件★
7	最终学历成绩单	原件扫描件
8	经济担保人姓名及联系方式	原件扫描件（可选）
9	在华监护确认书	18周岁以下学生提供
10	无犯罪记录证明	原件扫描件
11	在校期间获奖证书或其他特长证书	原件扫描件（可选）
12	中国境内就读学生申请来校就读须提供校方或所在校教师的推荐信	已在中国境内就读学生须提供

★注：中英文以外文本的证书需提供中文或英文翻译件，并由学校加盖公章；应届高中毕业生由本人所在学校出具预计毕业证明原件，如录取，需在报到时携带高中毕业证书原件验证。申请人对申请材料的真实性承担全部责任，凡弄虚作假者，将按规定取消入学资格或开除学籍。



Required Documents

No.	Application Documents	Notes
1	Passport	Scanned
2	HSK 4 Certificate/ Other Language Certificates (For Diploma Applicants)	Scanned (Optional)
3	Passport-sized photos	Digital Files
4	Assets Proofs	No less than \$3,000 or equivalent amount in RMB
5	Foreigner Physical Examination Form	Scanned
6	Highest Diploma Certificate (For Diploma Applicants)	Scanned★
7	Final Transcript	Scanned
8	Financial Guarantor's Name & Contact Information	Scanned (Optional)
9	Guardianship Confirmation in China	Required for applicants under 18
10	Non-Criminal Record	Scanned
11	Certificates of Awards	Scanned (Optional)
12	Recommendation Letter from Current School/Teacher (for students already studying in China)	Required for applicants currently studying in China

★ Notes: For certificates in languages other than Chinese or English, a translation into Chinese or English must be provided and bear the official stamp of the senior high school. Graduating high school students should provide the original pre-graduation certificate issued by their school. If admitted, the original high school diploma must be presented during enrollment. Applicants shall bear full responsibility for the authenticity of the application materials submitted. Anyone who submits fraudulent materials shall have their admission qualification revoked or be expelled from school in accordance with relevant provisions.



▶ 招生计划与专业

学历生项目

本项目共设置5个专科层次招生专业，各专业招生计划数（专业及计划数可根据实际情况作适当调整）及相关信息如下：

专业类别	专业名称	招生人数	核心培养方向
财经商贸类	电子商务	20	跨境电商运营、国际网络营销、电商平台管理
财经商贸类	国际经济与贸易	20	国际商务谈判、外贸单证处理、跨国供应链管理
教育类	学前教育	20	国际幼儿教育、幼儿双语教学、幼儿艺术启蒙
装备制造类	机电一体化技术	20	智能设备运维、机电系统集成、自动化控制技术
装备制造类	机械制造及自动化	20	机械产品设计、数字化制造、精密加工技术

备注：专科学历项目学制3年，秋季9月统一入学，修满规定学分、完成实践教学及毕业设计（论文）且考核合格者，颁发中华人民共和国教育部认证的普通高等学校专科毕业证书。表现优异者可推荐至江苏省内合作本科院校深造。



▶ Enrollment Plans and Majors

Diploma Program

Five diploma programs are offered. The planned enrollment numbers (programs and quotas are subject to adjustment based on actual circumstances) and related information are as follows:

Category	Programs	Seats	Developmental Orientation
Finance & Commerce	E-Commerce	20	Cross-border E-commerce Operations, International Online Marketing, E-commerce Platform Management
Finance & Commerce	International Economics & Trade	20	International Business Negotiation, Foreign Trade Documentation, Multinational Supply Chain Management
Education	Preschool Education	20	International Early Childhood Education, Bilingual Teaching for Young Learners, Early Childhood Art Enlightenment
Manufacturing	Mechatronics Technology	20	Smart Equipment Operation & Maintenance, Mechatronic System Integration, Automation Control Technology
Manufacturing	Mechanical Manufacturing & Automation	20	Mechanical Product Design, Digital Manufacturing, Precision Machining Technology

Notes: The diploma program has a duration of 3 years, with enrollment in September (Fall Semester). Students who complete the required credits, practical training, graduation project (thesis) and pass all assessments will be awarded a higher education college diploma certified by the Ministry of Education of the People's Republic of China. Outstanding graduates may be recommended for further study at partner universities in Jiangsu Province.



语言生项目

本项目面向对汉语及中国文化有学习需求的国际学生，帮助学生快速提升汉语综合应用能力，为后续学历深造或跨文化交流奠定坚实基础。学制1学年，秋季9月入学。完成学习并通过语言水平测试后，可申请本校学历项目继续深造。

项目名称	拟招生人数	课程等级设置	核心课程模块	后续发展路径
汉语语言项目	50	初级 (HSK1-2) 中级 (HSK3-4)	基础汉语（听、说、读、写）、 汉语水平考试（HSK）辅导、 中国文化体验（书法、武术、 民俗、茶艺等）	1. 通过HSK考试后可申请本校学历项目； 2. 推荐至其他中国高校深造； 3. 助力应聘海外中资企业。

注：新生入学后，学校将组织汉语水平分级测试，根据测试结果进行分班教学安排，确保教学针对性与实效性。



Language Program

This program is designed for international students to learn the Chinese language and culture. It aims to enhance students' comprehensive Chinese language proficiency rapidly, laying a solid foundation for future academic studies or cross-cultural communication. The program lasts for one academic year, with enrollment in September (Fall Semester). Upon completion of the program and passing the required language proficiency test, students may apply for diploma programs at YPU for further study.

Name	Seats	Levels	Core Courses	Developmental Pathway
Chinese Language	50	Beginners (HSK1-2) Advanced (HSK3-4)	Comprehensive Chinese(listening, speaking, reading & writing), Tutorial of HSK), Chinese Culture Experiencing	1.Enter diploma program in YPU with required HSK results; 2.Be recommended to other universities for further study; 3.Recommend to overseas Chinese enterprise

Notes: After enrollment, the university will organize a Chinese proficiency placement test for all new students. Teaching plans will be made based on the test results to ensure targeted and effective instruction.



▶

收费标准

费用项目	具体标准	备 注
申请费	600元	一经缴纳，不予退还
学费(语言项目)	6000元/年	收到预录取通知后全部缴纳
学费（学历项目）	12000元/年	收到预录取通知后缴纳学费预付金2000元/人
住宿费	4人间：1500元/年 2人间：3000元/年	2人间按申请顺序分配
体检费	463元/年	由第三方按实收取
保险费	800元/年	由第三方按实收取
居留许可费	400元/年	由第三方按实收取
水、电、校园卡等费用	按实收取	由第三方按实收取

备注：具体缴纳方式以预录取通知书为准；生活用品、书本费等其他费用到校后按实收取或自行支付。



▶

Fees

Item	Amount	Notes
Application Fee	¥600	Non-refundable once paid
Tuition Fee (Language Program)	¥6000/year	Full tuition fee shall be paid upon receiving the pre-admission notice.
Tuition Fee (Diploma Program)	¥12000/year	A tuition prepayment of ¥ 2,000 per person shall be made upon receiving the pre-admission notice.
Accommodation Fee	Quad Room: ¥1,500 / year Double Room: ¥3,000 / year	Double rooms are assigned based on application order
Physical Examination Fee	¥463/year	charged by a third-party provider
Insurance Fee	¥800/year	charged by a third-party provider
Resident Permit Fee	¥400/year	charged by a third-party provider
Utilities, Campus Card, etc.	Pay as actual	charged by a third-party provider

Notes: Payment methods are subject to the pre-admission notice. Other costs such as daily necessities and textbooks will be charged upon arrival or paid independently.



▶ 学历生新生奖学金

◆ 1. 申请条件

满足以下任一条件即可申请

- * 持有HSK4证书或同等汉语水平证明;
- * 雅思6分及以上或同等英语水平证明;
- * 高中学业平均成绩80分及以上(满分100分);
- * 合作办学方(含政府部门)推荐并通过学校审核;
- * 本校语言项目优秀毕业生;
- * 持有其他重要获奖证书。

◆ 2. 评审与发放

- * 根据申请材料及面试结果综合评定新生奖学金, 经学校审核后统一发放。

◆ 3. 补充说明

- * 申请者需填写《国际学生奖学金申请表》, 由学校统一评审;
- * 新生奖学金获得者在校期间转学、退学须退还已获奖学金。
- * 新生奖学金金额为13500元, 包括: 12000(学费)+1500(四人间住宿费)。



▶ Freshman Scholarship for Diploma Program

◆ 1. Eligibility:

Applicants must meet at least one of the following requirements:

- * HSK 4 certificate or equivalent Chinese proficiency
- * IELTS score of 6.0 or above, or equivalent English proficiency.
- * Average senior high school academic score of 80 (out of 100) or above.
- * Recommended by a partner institution (including government departments) and pass university review.
- * Outstanding performance in YPU language program.
- * Other significant awards.

◆ 2. Evaluation and Disbursement:

- * The Freshman Scholarship for diploma program is awarded based on a comprehensive evaluation of the applicant's documents and interview performance. All awards are subject to final approval and will be disbursed accordingly.

◆ 3. Additional Notes

- * Applicants must complete the International Student Scholarship Application Form for university evaluation.
- * Scholarship recipients who transfer or withdraw from the university during their study period must refund the full scholarship amount received.
- * The Freshman Scholarship amount is ¥13,500, which covers the tuition fee (¥12,000) and a quad-room accommodation fee (¥1,500).



► 招生录取流程

- 1 在线申请：登录扬州职业技术大学国际学生申请平台
(<https://ypu.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx>)提交申请；
- 2 学校审核；
- 3 组织面试；
- 4 发放预录取通知书；
- 5 缴纳相关费用；
- 6 发放正式录取通知书及JW202表；
- 7 办理签证：持录取通知书、JW202表前往中国驻外签证机构办理X签证；
- 8 入学报到：按要求到校办理报到手续；
- 9 入学体检：报到后，体检合格者正式取得入学资格。



► 申请与报到时间

- 申请时间：**2026年3月1日至2026年5月31日；
- 报到时间：**秋季9月（具体日期以录取通知书为准）；
- 注意事项：**
- * 申请人须确保填报信息真实准确；
 - * 保持通讯畅通，定期查看申请系统及预留邮箱；
 - * 申请截止日期以平台通知为准。

► Admission Procedure

- 1 Online Application: Submit your application via the Yangzhou Polytechnic University International Student Application website
(<https://ypu.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx>).
- 2 University Review
- 3 Interview
- 4 Pre-admission notice
- 5 Payment of Required Fees
- 6 Official Letter of Admission and JW202 Form
- 7 Visa Application: Apply for an X visa at the Chinese visa office in your country using the Admission Letter and JW202 Form.
- 8 Registration: Complete the enrollment procedures on campus as required.
- 9 Medical Check: Formal enrollment is granted upon passing the medical check-up after registration.



► Application and Registration Timeline

- Application Duration:** From March 1st, 2026 to May 31st, 2026.
- Registration Time:** September (Fall Semester). The accurate date will be specified in the Letter of Admission .
- Notes:**
- * Applicants must ensure all information provided is valid and accurate.
 - * Applicants must ensure to be accessibly contacted and check the application website and email regularly.
 - * Application deadline is subject to the notification on the application website.

